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Arseenfabriek Bocholt  –  Sanering

Ondanks verschillende pogingen tot sanering van
de arseenfabriek in Reppel (Bocholt), strandden ze
steeds op ingewikkelde gerechtelijke procedures.
Van enige sanering, die volgens opeenvolgende
rapporten uiterst dringend was, kwam tot op heden
niets in huis.

Het lijkt ons dan ook logisch dat de vervuiling zich
de afgelopen jaren in bodem en grondwater ver-
spreidde.

1. Werd deze blackpoint uitgerust met een perma-
nente monitoring om de evolutie van de vervui-
ling en de snelheid van verspreiding te kunnen
opvolgen ? Hoe gebeurt deze monitoring in
concreto en wie voert ze uit ?

2. Hoe ziet deze evolutie er concreet uit (horizon-
tale en verticale verplaatsing, eventuele ver-
plaatsing via de lucht, evolutie van de concen-
traties in bodem, opwaaiend stof en grondwa-
ter) ?

3. Wat zijn de prognoses voor de toekomst ?

4. Zijn er behalve de grondwaterlagen ook poten-
tiële drinkwaterreserves vervuild of bedreigd ? 

5. Worden er specifieke maatregelen overwogen
om op korte termijn het risico verder in te dij-
ken ?

6. Wat is de stand van de vervuiling in de omlig-
gende weiden, die blijkens onderzoek door de
Bodemkundige Dienst van België destijds ook
ernstig verontreinigd waren ? 

Antwoord

1. De onmiddellijke omgeving van het terrein
moet volgens de studie van het blackpoint
"Oude Arseenfabriek  –  Bocholt", o p g e m a a k t
door de NV Belgroma, daterend van juli 1992,
worden uitgerust met een grondwatermeetnet.
Aangezien de saneringswerken om juridische
redenen tot hiertoe nog niet werden opgestart,
werd het grondwatermeetnet nog niet geïnstal-
leerd.

2 en 3. Gelet op de analyseresultaten uit de ver-
schillende studies, kan worden aangenomen dat
het arseen zich door de jaren heen in de bodem
zowel horizontaal als verticaal verplaatst heeft
en dat het zich door de verplaatsing van bodem-
deeltjes via de lucht in de omgeving verspreidt.
De studies uit 1986 wezen er reeds op dat het
arseen, afkomstig van het oude fabrieksterrein,
zich hoofdzakelijk verplaatst in noordoostelijke
richting.

Aangezien de studies waarop we ons momen-
teel baseren, dateren van 1985 tot het begin van
de jaren '90 en aangezien het voor de Openbare
Afvalstoffenmaatschappij voor het V l a a m s
Gewest (OVAM) tot op heden onmogelijk was
de verontreinigingssituatie te actualiseren, heeft
de OVAM van de huidige verspreidingsgraad
van de verontreiniging geen duidelijk beeld en
is het dan ook onmogelijk om een prognose op
te maken voor de toekomst.

4. Ook hier kan de OVAM zich enkel baseren op
min of meer oudere studies die aantonen dat
het eerste watervoerend pakket verontreinigd
is. De diepere grondwaterlaag wordt beschermd
door een kleilaag en loopt minder risico om te
worden verontreinigd. Om te kunnen nagaan of
er potentiële drinkwaterreserves zijn aangetast
of worden bedreigd, moet de studie van de ver-
ontreinigingssituatie worden geactualiseerd.

5. Om het risico voor verdere verontreiniging te
beperken, zal de OVAM in afwachting van een
nieuwe uitspraak van de vrederechter van Bree,
starten met de sanering van de terreinen die
geen eigendom zijn van de NV Eikenaar
Wegenbouw.

6. De Bodemkundige Dienst van België heeft spe-
cifiek onderzoek verricht naar de verontreini-
gingstoestand van bodem, gewas en water in de
buurt van de vroegere arseenfabriek. Er werd
geen onderzoek verricht naar de specifieke ver-
ontreinigingstoestand van "weiden".


